
Course Information

课程编号

(Course ID)
102132022058

*学时

(Credit Hours)
32

*学分

(Credits)
2

*课程名称

(Course Name)

人力资源管理

Human Resource Management

先修课程

(Prerequisite Courses)
无

*课程简介

(Description)

本课程以马克思主义为指导，紧密结合中国经济发展实际，充分借鉴国内外理论研

究成果，全面介绍人力资源管理的基本概念、理论基础和发展简史，尤其是中国的

人力资源管理的实践探索和改革成果。从人力资源规划、获取、培养、激励和维护

等方面，阐述人力资源管理的全过程。从招聘、培训、绩效、薪酬、员工关系管理

等方面，讲授人力资源管理的各个专业模块。通过理论与实践、课堂讲授与案例讨

论相结合等方式，使学生全面掌握中国特色社会主义实践中的人力资源管理的理论

、方法和策略，特别是劳动就业领域的国家战略、法律法规和相关政策，提升学生

的经邦济世、经世济民的思想和情怀，培育一流经济管理人才。

*课程简介
(Description)

This course is guided by Marxism, closely combined with the reality of China's
economic development, fully draws on the theoretical research results at home and
abroad, and comprehensively introduces the basic concept, theoretical basis and
brief history of development of human resource management, especially the
practical exploration and reform results of China's human resource management. This
course expounds the whole process of human resource management from the aspects
of human resource planning, acquisition, cultivation, motivation and maintenance.
Teaching various professional modules of human resource management from
recruitment, training, performance, compensation, employee relations management,
etc. Through theory and practice, combination of lectures and case discussion and so
on, causes the students fully grasp the practice of socialism with Chinese
characteristics in the human resource management theory, method and strategy,
especially the national strategy in the field of labor and employment, laws,
regulations and related policies, cultivate first-class economic management
talents.

*教材

(Textbooks)

本书编写组：《人力资源管理》，高等教育出版社，2023年版，马克思主义理论研

究和建设工程重点教材，ISBN：9787040574425。
彭剑锋：《人力资源管理概论》，复旦大学出版社，2018年版，ISBN：
9787309139648。

参考资料

(Other References)

[美] 加里·德斯勒：《人力资源管理》（第 14版），刘昕 译，中国人民大学出

版社，2017年版，ISBN：9787300238449。
赵曙明、张正堂、程德俊 著：《人力资源管理与开发》（第二版），高等教育出版

社，2018年版 ，ISBN：9787040501292。

*课程类别

(Course Category)

公共基础课/全校公共必修课 通识教育课 专业基础课

专业核心课/专业必修课 √专业拓展课/专业选修课
其他


